



وزارة التعليم العالي
المعهد العالي للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ

السيرة الذاتية
للسيد الدكتور/ محمد زكريا محمد غريب

1- Personal Data		١ - بيانات شخصية	
Name :	Mohammed Zakaria Mohammed Gharieb	محمد زكريا محمد غريب	الاسم :
National ID:	-	-	الرقم القومي:
Title :	A faculty member(Lecturer) of the Higher Institute of Engineering and Technology in Kafr El Sheikh	عضو هيئة تدريس(مدرس) بالمعهد العالي للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ	الوظيفة الحالية :
Date of Birth :	-	-	تاريخ الميلاد :
Place of Birth :	2 nd Tanta	ثانى طنطا	جهة الميلاد:
Marital status :	Married	متزوج	الحالة الاجتماعية :
Degree:	Doctor of Philosophy in Architecture, Architectural Design, 2011	دكتوراه الفلسفة فى الهندسة المعمارية تخصص تصميم معماري ٢٠١١-	المؤهل الدراسي وسنة الحصول عليه والتخصص:
Mailing Address :	PO Box rotation Moheb	ص.ب دوران محب	عنوان المراسلة :
Home Address :	11 Hussain Ezzo st.from al Helw st. , Tanta , Al- Gharbiya	١١ شارع حسين عزو من الحلو - طنطا - الغربية	عنوان السكن :
E-mail address :	zakaria.concept@gmail.com	zakaria.concept@gmail.com	البريد الالكتروني:
Tel. # :	-	-	تليفون :
Mobile :	-	-	محمول :
Nationality :	Egyptian	مصرى	الجنسية :
		٢ - المؤهلات العلمية :	
		١- الدرجة الجامعية الاولى : البكالوريوس	
Degree :	BSc	البكالوريوس	اسم الدرجة :
Faculty :	College of Engineering - Helwan University	كلية الهندسة - جامعة حلوان	الكلية المانحة :
Major Field :	Department of Architecture	قسم الهندسة المعمارية	مجال التخصص :
Minor Field :	Architectural design	تصميم معماري	التخصص الدقيق :
Date and Grade :	1986	١٩٨٦	التاريخ والتقدير :

السيرة الذاتية

للسيد الاستاذ الدكتور /

C- Second University Degree : M. Sc.		ب- الدرجة الجامعية الثالثة : الماجستير	
Degree :	M. Sc	اسم الدرجة:	الماجستير
Faculty :	College of Engineering - Menoufia University	الكلية المانحة :	كلية الهندسة - جامعة المنوفية
Major Field :	Architecture	مجال التخصص :	الهندسة المعمارية
Minor Field :	Architectural design	التخصص الدقيق :	التصميم المعماري
Date:	2005	التاريخ :	٢٠٠٥

D- Third University Degree : Ph. D.		ج- الدرجة الجامعية الرابعة : الدكتوراه	
Degree :	Ph. D.	اسم الدرجة :	الدكتوراه
Faculty:	College of Engineering - Menoufia University	الكلية المانحة :	كلية الهندسة - جامعة المنوفية
Major Field :	Architecture	مجال التخصص :	الهندسة المعمارية
Minor Field :	Architectural design	التخصص الدقيق :	التصميم المعماري
Date :	2011	التاريخ :	٢٠١١

3- Employment History		٣- التاريخ الوظيفي	
Job Name :	From من	To إلى	مسمى الوظيفة :
Demonstrator :	-	-	معيد :
Assistant Lecturer : Higher Institute of Engineering and Technology in Benha	2006 2008	٢٠٠٦ ٢٠٠٨	مدرس مساعد : بالمعهد العالي للهندسة والتكنولوجيا ببنها
Lecturer : Higher Institute of Engineering and Technology, Kafr El-Sheikh	2012 Until now	٢٠١٢ حتى الان	مدرس : بالمعهد العالي للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ
Associate Professor :	-	-	أستاذ مساعد :
Professor :	-	-	أستاذ :

4- Scientific Missions and Skills	٤- المهمات العلمية والمهارات
A-Teaching architectural courses like:- - Executive designs and construction methods. - Architectural design - Architectural Construction. - Theory of Architecture. - History of Architecture (1 & 2) - Building Technology. - Graduation Project - Architectural Criticism. - The aesthetics of the formation. - A number of elective courses	أ- تدريس المقررات المعمارية الاتية:- - التصميمات التنفيذية وطرق الإنشاء - التصميم المعماري. - الإنشاء المعماري . - نظريات العمارة . - تاريخ عمارة (١ & ٢) - تكنولوجيا البناء. - مشروع التخرج . - النقد المعماري . - جماليات التشكيل .
B- Description of a number of courses in the department of Architecture.	ب- توصيف لعدد من المقررات بقسم الهندسة المعمارية.
C- Supervising the graduation projects of the	ج- الاشراف على مشاريع التخرج لقسم الهندسة المعمارية.
	د- نائب منسق فريق معيار البحث العلمي .
	هـ- منسق المؤتمر السنوي الأول ٢٠١٩ بالمعهد.

السيرة الذاتية

للسيد الاستاذ الدكتور /

Department of Architecture. E- Coordinator of the First Annual Conference 2019 at the Institute. F- Former head of the "Eshraqa" family of the Institute.	و- رائدا (سابقا) لاسرة " اشراقة " بالمعهد .
---	---

5- Membership in Professional Organizations and Scientific Society -Memberships Egyptian Engineers Syndicate. -Membership of the management Council of the Engineers Syndicate of Gharbia 2011: 2014. -Architects Association membership. -Memberships Arab Engineers Association.	٥- عضوية الهيئات والجمعيات العلمية - عضوية نقابة المهندسين المصرية - عضوية مجلس إدارة نقابة المهندسين بالغربية من ٢٠١١ : ٢٠١٤ - عضوية جمعية المعماريين - عضوية جمعية المهندسين العرب
---	---

6- Conferences and Scientific Forums - The annual conference of Al-Azhar - 2002 - Misr International University conference on the problem of the absence of human values in the output of contemporary architectural and -2009 - Participation in the symposium of the Urban Planning Authority in cooperation with the program United Nations Development Program (UNDP) under the title "State of the Built Environment and Housing Indicators" in September 2012 - Conference on Development Suez Canal and the Sinai – 2013 - The first annual conference of the Higher Institute of Engineering And technology in KafrEl-Sheikh	٦- المؤتمرات والندوات العلمية - مؤتمر الأزهر السنوى - ٢٠٠٢ - مؤتمر جامعة مصر الدولية عن إشكالية غياب القيم الإنسانية في النتاج المعماري المعاصر – ٢٠٠٩ - المشاركة في ندوة هيئة التخطيط العمراني بالتعاون مع البرنامج الانمائي للامم المتحدة " UNDP " تحت عنوان " حالة البيئة العمرانية ومؤشرات الاسكان " في سبتمبر ٢٠١٢ - مؤتمر تطوير محور قناة السويس وسيناء – ٢٠١٣ - المؤتمر السنوي الاول للمعهد العالي للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ ٢٠١٩
--	--

7- Training and Workshops - Course: - How to evacuate the Institute in case of emergency - 21/7/2017 - Course: - Self-study preparation skills for university education institutions 24/7/2017 - Course: - Description of programs and courses and evaluation of learning outcomes - 28/9/2017 - Course: - How to prepare reports and programs 25/6/2018 - Course: - Exam systems and assessment of students. 27/11/2018 - Course: - Organization of scientific conferences 20/1/2019 - Course: - The use of technology in teaching – 23/1/2019 - Course: - Ethics of scientific research 17/4/2019	٧- الدورات والتدريب وورش العمل - دورة :- كيفية اخلاء المعهد في حالة الطوارئ- ٢٠١٧/٧/٢١ - دورة :- مهارات اعداد الدراسة الذاتية لمؤسسات التعليم الجامعي- ٢٠١٧/٧/٢٤ - دورة :- توصيف البرامج والمقررات وتقييم نواتج التعلم – ٢٠١٧/٩/٢٨ - دورة :- كيفية اعداد تقارير البرامج والمقررات – ٢٠١٨/٦/٢٥ - دورة :- نظم الامتحانات وتقييم الطلاب. ٢٠١٨/١١/٢٧ - دورة :- تنظيم المؤتمرات العلمية – ٢٠١٩/١/٢٠ - دورة :- استخدام التكنولوجيا في التدريس – ٢٠١٩/١/٢٣ - دورة :- اخلاقيات البحث العلمي – ٢٠١٩/٤/١٧
--	--

السيرة الذاتية

للسيد الاستاذ الدكتور /

<p>8- National Projects for Developments</p> <ul style="list-style-type: none"> - A workshop on housing and social development of the outstanding in Kafr El-Sheikh governorate. - Upgrading the neighborhoods' engineers in the cities of Kafr el-Sheikh - A workshop on the re-use of historic buildings in the old fuah (upgrading and development of the yard of abi-Makarem Mosque and its surroundings Urban). - Participation in a workshops on the development of the North Coast of Kafr El-Sheikh Governorate - Participating in the arbitration of the development project of the Engineers Syndicate in Kafr Sheikh. - Participate in the development of the building of the Engineers Syndicate in Tanta and contribute to Holding two exhibitions and many event. 	<p>٨- مشروعات التطوير القومية</p> <ul style="list-style-type: none"> - ورشة عمل حول تطوير الإسكان الإجتماعى والمتميز بمحافظة كفر الشيخ. - ندوات الإرتقاء بمهندسى الأحياء بمدن كفر الشيخ. - ورشة عمل حول إعادة إستخدام المبانى التاريخية بمدينة فوه القديمة (الإرتقاء والتنمية لساحة مسجد أبى المكارم ومحيطها العمرانى). - المشاركة في ورش عمل حول تطوير الساحل الشمالى لمحافظة كفر الشيخ. - المشاركة في تحكيم مشروع تطوير مبنى نقابة المهندسين بكفر الشيخ. - المشاركة في تطوير مبنى نقابة المهندسين بطنطا والمساهمة في اقامة معرضين والعديد من الفاعليات .
<p>10-Training and Development Experiences</p> <ul style="list-style-type: none"> - Work at Sanis Consulting Center (Cairo – Mohandessin) from 1989 to 1990. - Working in the company of Mubest for modern building systems (Saudi Arabia) 1990 to 1995 - Engineering Consultant for Kafr El-Sheikh Governorate from 1/11/2012 to 3/7/2013. - Technical Director of Quba Consulting Center . 	<p>٩- الخبرات العملية والمحلية فى مجال التدريب والتنمية</p> <ul style="list-style-type: none"> - العمل بمركز سانيس الإستشارى (القاهرة – المهندسين) من عام ١٩٩٠ إلى عام ١٩٩٠. - العمل بشركة موبست لأنظمة البناء الحديث (المملكة العربية السعودية) من عام ١٩٩٠ إلى عام ١٩٩٥ . - المستشار الهندسى لمحافظة كفر الشيخ من ٢٠١٢/١١/١ وحتى ٢٠١٣/٧/٣ . - المدير الفنى لمركز قباء الإستشارى - طنطا - من عام ١٩٩٦ وحتى الآن
<p>11- Lecturing Experience</p> <p>(a) Undergraduate Courses</p> <ul style="list-style-type: none"> - Assistant Lecturer at the Higher Institute of Engineering and Technology in Benha 2006 –2008. - Faculty member, Department of Architecture at the Higher Institute of Engineering and Technology in kafr al- sheikh from 2012 till now. - Partly delegated to teach architecture engineering department Kafr El-Sheikh from 2012 – 2013 - Supervisor of the Department of Architecture at the Higher Institute Engineering & Technology in Kafr El Sheikh. 	<p>١٠- التدريس الجامعي</p> <p>(أ) : مرحلة البكالوريوس</p> <ul style="list-style-type: none"> - مدرس مساعد بالمعهد العالى للهندسة والتكنولوجيا بينها من ٢٠٠٦ الي ٢٠٠٨ . - عضو هيئة التدريس بقسم الهندسة المعمارية بالمعهد العالى للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ من ٢٠١٢ - وحتى الان. - منتدب جزئيا للتدريس بقسم الهندسة المعمارية بهندسة كفر الشيخ من ٢٠١٢ – ٢٠١٣ - القائم برئيس قسم العمارة بقسم الهندسة المعمارية بالمعهد العالى للهندسة والتكنولوجيا بكفر الشيخ.
<p>(b) Postgraduate Courses -</p>	<p>(ب) مرحلة الدراسات العليا -</p>
<p>11- Thesis Supervision -</p>	<p>١١- الإشراف على الرسائل العلمية -</p>

12- LIST OF PUBLICATIONS	١٢- الأبحاث المنشورة
-	Ghareeb ,Mohammed Zakaria , " Risk assessment in the ready contracts and their impact on the construction project in Egypt ", International Journal of Innovative Research in Science, Engineering and Technology, Vol. 7 , Issue 9 , P.P. 10061:10075,September 2018 – international / applied research.
-	Ghareeb ,Mohammed Zakaria, " The Curriculum of the Private Architectural Between Theory And Application ", International Journal of Innovative Research in Science, Engineering and Technology, Vol. 7 , Issue 9 , P.P. 10075:10083,September 2018– international / applied research.
-	Ghareeb , Mohammed Zakaria, "The architect between his architectural responsibility and the reality of professional practice through his civilized role", International Journal of Education Research, Vol.5,P.P.253:274,September 2017– international / applied research.
-	Ghareeb , Mohammed Zakaria, " Theses on the evaluation of teaching performance and methods of teaching and its impact on the quality of architectural education", International Journal of Education Research, Vol.5, P.P.235:252, September,2017– international / theoretical research.
-	Ghareeb ,Mohammed Zakaria, "Stakeholders' Communication Management and Its Impact on Construction Project in Egypt", International Journal of Academic Research, Vol.6, Issue-3(1), March, 2019
-	Ghareeb ,Mohammed Zakaria, "Problematic assessment of architectural design from a creative perspective", Participation in the 3rd ICAUD Conference On October 24-26,2019 In Tirana, Albania .
-	غريب، محمد زكريا، " دور القيم الإنسانية في صياغة البيئة المعمارية المصرية "، مؤتمر الحداثة في مواجهة العمارة الإسلامية، المؤتمر الأول، فبراير ٢٠٠٩، ص ٦٥:٥٠،
-	غريب، محمد زكريا، "الدلالات الرمزية لتكنولوجيا أنظمة الإنشاء و أثرها على جماليات لتعبير المعماري"، مجلة البحوث الهندسية، كلية الهندسة بشيبن الكوم، جامعة المنوفية، العدد الرابع، المجلد الأربعون، أكتوبر ٢٠١٧، ص ٤٠١:٤١٦
-	غريب، محمد زكريا، عزت، رانيا محمد " تقييم للتوجهات البحثية المعمارية بالجامعات المصرية ومدى ملائمتها للبيئة المحلية (خلال الفترة ١٩٥٢ – ٢٠١٠ م)"، مجلة البحوث الهندسية، كلية هندسة شبرا، جامعة الزقازيق، العدد ٣٤، المجلد ١ أكتوبر ٢٠١٧، ص ١٤٣ : ١٤٢
-	غريب، محمد زكريا، عزت، رانيا محمد " البحث العلمي المعماري ودوره في حل مشكلات الهوية المعمارية ونقل تكنولوجيا البناء والإسكان اللارسمي (خلال النصف الثاني من القرن العشرين)"، مجلة البحوث الهندسية، كلية الهندسة، جامعة الأزهر، العدد ٤٩، المجلد ١٣، أكتوبر ٢٠١٨، ص ١٤٣٩ : ١٤٥١